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PROTOKÓŁ NR 94/2021 
POSIEDZENIE ZARZĄDU POWIATU, 

które odbyło się dnia 06.07.2021 r. w godz. 8.30 – 8.55 
w Starostwie Powiatowym przy ul. Dąbrowskiego 17 w Wałczu 

Obecni na posiedzeniu członkowie Zarządu Powiatu oraz zaproszeni goście wg 
załączonych list obecności (załącznik nr 1 i 2)*. 

Proponowany porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
1. Sprawy organizacyjne. 

a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie quorum, 
c) przyjęcie porządku posiedzenia. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii w przedmiocie pozbawienia 
odcinków dróg publicznych na terenie Gminy Miejskiej Wałcz kategorii 
drogi gminnej poprzez zaliczenie ich do kategorii drogi krajowej. 

3. Sprawy bieżące. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad pkt 1 
Sprawy organizacyjne. 

 a) otwarcie posiedzenia, 

Posiedzenie otworzył i jemu przewodniczył Bogdan Wankiewicz - Starosta 
Wałecki. 

 b) stwierdzenie quorum, 

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, nieobecny Jan Grudziński – 
Członek Zarządu Powiatu w Wałczu.  

 Wobec powyższego Zarząd Powiatu w Wałczu może podejmować prawomocne 
decyzje.  

c) przyjęcie porządku posiedzenia 

Starosta Wałecki poddał niniejszy porządek posiedzenia  pod głosowanie. 

 W wyniku głosowania porządek posiedzenia Zarządu Powiatu w Wałczu został 
przyjęty jednogłośnie. 
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Porządek posiedzenia Zarządu Powiatu w Wałczu stanowi załącznik nr 3* do 
niniejszego protokołu. 

Ad pkt 2 
Podjęcie uchwały w sprawie wydania opinii w przedmiocie pozbawienia 
odcinków dróg publicznych na terenie Gminy Miejskiej Wałcz kategorii drogi 
gminnej poprzez zaliczenie ich do kategorii drogi krajowej. 
W posiedzeniu Zarządu Powiatu w Wałczu dot. niniejszego punktu uczestniczył Tomasz 
Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Wyjaśnił, że zgodnie z przedłożonym projektem uchwały Zarząd Powiatu 
opiniuje pozytywnie propozycję pozbawienia kategorii drogi gminnej 
następujących odcinków dróg gminnych: ul. Tadeusza Kościuszki (od ronda 
Niepodległości do skrzyżowania z al. Marszałka Józefa Piłsudskiego); 
al. Marszałka Józefa Piłsudskiego (od skrzyżowania z ul. Tadeusza Kościuszki do 
ronda Solidarności); rondo Solidarności. Dodał, że Zarząd wyraża opinię aby 
Gmina Miejska Wałcz mogła przekazać drogi gminne do kategorii dróg 
krajowych, aby zachować ciąg drogi krajowej 22 oraz że takiego działania 
należało się spodziewać. Sesja nadzwyczajna w Urzędzie Miasta Wałcz 
dotycząca dróg planowana jest na 9 lipca br.  

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 
Potwierdził, iż należało te drogi przekazać i przekazanie jest obwarowane 
pewnymi terminami, których należy dotrzymać. 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 
Spytała jaki to jest termin. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Odpowiedział, że ustawowo termin jest do końca września. Jednakże 
dodatkowo są terminy ministerialne i Minister ma czas do 22 lipca, żeby podjąć 
decyzję, więc teraz Urząd Miasta musi zdążyć przekazać uchwałę do 
Ministerstwa. Z tego powodu zwołują sesję nadzwyczajną. 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały, Przewodniczący 
Zarządu Powiatu poddał niniejszy projekt pod głosowanie. 

W wyniku głosowania Zarząd Powiatu jednogłośnie podjął uchwałę 
Nr 94/267/2021/PZD w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie pozbawienia 
odcinków dróg publicznych na terenie Gminy Miejskiej Wałcz kategorii drogi 
gminnej poprzez zaliczenie ich do kategorii drogi krajowej. 
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Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4* do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 3 
Sprawy bieżące. 

Zarząd Powiatu rozpatrzył następujące wnioski i pisma skierowane do Zarządu 
Powiatu:  

1. Zawiadomienie o wszczęciu postępowania w sprawie udzielenia 
pozwolenia na wykonanie robót budowlanych, polegających na remoncie 
muru cmentarza komunalnego, przy Al. Zdobywców Wału Pomorskiego 
w Wałczu, jednostka ewidencyjna Wałcz- Miasto, obręb M. Wałcz, działka 
oznaczona geodezyjnie nr 5197. (Załącznik nr 5* do niniejszego protokołu). 

Zarząd Powiatu w Wałczu zapoznał się z informacją. 

2. Wniosek z dnia 05 lipca 2021 roku Stowarzyszenia Klub Sportowy „Orzeł” 
Wałcz o dofinansowanie w kwocie 3.000,00 zł obchodów 75 – lecia 
istnienia Klubu. (Załącznik nr 6* do niniejszego protokołu). 

Zarząd Powiatu w Wałczu rozpatrzył wniosek pozytywnie, przyznając 
dofinansowanie w wysokości 3.000,00 zł. 

3. Pismo z dnia 30 czerwca 2021 roku Inspektora ds. obsługi Rady Powiatu 
w Wałczu przekazujące uchwały podjęte podczas XXVI sesji Rady Powiatu 
w Wałczu VI kadencji w dniu 24 czerwca 2021 powierzone do wykonania 
Zarządowi Powiatu. (załącznik nr 7* do protokołu) 

Zarząd Powiatu w Wałczu przekazał uchwały do realizacji wydziałom 
merytorycznym. 

Ad pkt 4 
Wolne wnioski i zapytania. 

1. Omówienie wyników matur. 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Poprosił panią wicestarostę o omówienie wyników tegorocznych matur. 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 
Powiedziała, iż były bardzo duże obawy co do wyników matur, ponieważ 
przystępująca do matur młodzież miała bardzo trudne trzy lata – najpierw ze 
względu na strajk nauczycieli, a później ze względu na dwa lata lockdownu. 
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Jednakże wyniki matur mile zaskoczyły, widać iż nauczyciele i młodzież stanęli 
na wysokości zadania, pomimo iż pracowali w trudnym czasie. Porównując 
maturę w kraju zdało 74,5 %, w zachodniopomorskim 72,4%, natomiast 
w powiecie - 78,16%. Średnią zaniżyło II Liceum – pan dyrektor przewidywał, że 
tak się wydarzy, biorąc pod uwagę wyniki grupy. Podsumowała, że jeżeli 
młodzież w Liceum zdaje maturę na poziomie 52 % to nie rokuje to najlepiej. 
Należy skupić się na kształceniu zawodowym oraz umożliwić wszystkim chętnym 
zdawanie matury. Zwróciła uwagę, że poprawiało się w PCKZiU – wyniki na 
przyzwoitym poziomie oraz w technikum w RCKU. W I LO największe obawy 
były o klasę sportową – jest 7 poprawek. Wyniki matur będą jeszcze  
analizowane z dyrektorami szkół.  

2. Omówienie Biuletynu Informacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałczu 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 
Powiedziała, że jest do kolportażu 7.000 szt. W związku z tym, że Extra Wałcz 
nie wychodzi już w wersji papierowej, trzeba zwrócić się do Pojezierza. 
Powiedziała że będzie rozmawiać z redakcją, chociaż na pewno trzeba się 
będzie liczyć z dodatkowymi kosztami. 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 
Wyraził obawę żeby koszty kolportażu nie przekroczyły kosztów wydania 
Biuletynu. 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 
Powiedziała, że trzeba poczekać na ofertę i wtedy podejmie się decyzję. 

3. Omówienie inwestycji drogowych, które możliwe będą do realizacji 
w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Powiedział, że wszedł Polski Ład w ramach którego są 4 dziedziny. Dla powiatu 
najważniejsza jest pierwsza czyli inwestycje drogowe. Można złożyć trzy 
wnioski, jeden wniosek powyżej 30 mln zł, drugi – do 30 mln zł, i trzeci – do 
5 mln zł. Jest kilka propozycji -wnioski należy złożyć do końca lipca. 
Dofinansowanie wyniesie do 95%. Powiedział, że ma nadzieję, że skorzystamy 
z maksymalnego. Obecnie jest kilka propozycji inwestycji. Inwestycji powyżej 
30 mln zł nie ma, są dwie do 30 mln zł. Największy problem jest z inwestycją do 
5 mln zł – ponieważ jest to mała kwota na jakąkolwiek inwestycję. Wszystkie 
propozycje przekraczają 6 mln zł. Duża inwestycja to Orle i Mirosławiec – dzisiaj 
odbywa się spotkanie w Mirosławcu w tej sprawie, w którym Lasy Państwowe 
też będą uczestniczyć. 
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Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 
Zapytała czy wkład własny może być od kogoś innego. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Potwierdził, że wkład własny nie musi być od samorządu. 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 
Powiedział, że droga jest na granicy dwóch powiatów: wałeckiego i drawskiego. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Powiedział, że musiałyby być złożone dwa wnioski - powiat wałecki na swój 
odcinek i powiat drawski na swój. Inwestycja wyceniona jest na około 30 mln zł 
więc każdy z powiatów powinien złożyć wniosek na 15 mln zł. Kolejna 
propozycja inwestycji to Tuczno – Miłogoszcz – Mielęcin. Jest to ok. 
10 kilometrów i koszt ok. 20 mln zł. Kolejna droga to Strączno – Nakielno, koszt 
ok. 10 mln zł.  Z propozycji do 5 mln zł to droga do Jadwiżyna, można dokończyć 
Karsibór – Kłębowiec. Problem jest ze zgraniem terminów. Wnioski trzeba złożyć 
do końca lipca, rozstrzygnięcie powinno nastąpić w ciągu dwóch miesięcy, 
następnie jest sześć miesięcy na ogłoszenie przetargu. Jeżeli potrzebna będzie 
dokumentacja dodatkowa, np. decyzje środowiskowe pojawi się problem. 
Mamy dokumentację na Orle, Tuczno – Miłogoszcz, Strączno – Nakielno. 
W ramach inwestycji do 5 mln zł można zgłosić remont drogi – bo nie jest 
powiedziane, że musi to być budowa – jedyny warunek że inwestycja drogowa. 
Powiedział, że w najbliższym czasie przedstawi propozycje do wyboru. Cała 
procedura jest prowadzona przez Bank Gospodarstwa Krajowego, wnioski 
składane są elektronicznie i są bardzo proste. Nazwa inwestycji do 120 znaków, 
uzasadnienie do 500 znaków plus kwota inwestycji i wkład własny. Powiedział, 
że to on może podpisać wniosek, ponieważ ma pełnomocnictwo oraz skarbnik. 
To jest cała procedura. Do końca lipca jest czas. 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 
Powiedziała, że piątkowe spotkanie w Szczecinie dotyczące Nowego Ładu było 
bardzo profesjonalnie przygotowane. Szefowa banku w sposób bardzo 
kompetentny odpowiadała na wszystkie pytania.  

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 
Powiedział, że powiat jest gotowy na wskazane przez pana dyrektora 
Rzemykowskiego drogi. W sumie będzie to ok. 35 mln zł. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Powiedział, że niedługo pojawi się nabór na Fundusz Dróg Rządowych, jednak 
nie wiadomo czy zdąży się z dokumentacją. Biorąc pod uwagę finansowanie na 
poziomie 50% zaproponował remont drogi o długości do 1 kilometra, gdzie 
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uproszczone są procedury i nie byłby wymagany duży wkład własny.  

 Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 
Zaproponował odcinek od ronda Witankowo lub ewentualnie drogę w Golcach. 

Tomasz Rzemykowski – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu 
Powiedział, że droga od Witankowa ma więcej niż jeden kilometr. W rachubę 
wchodziłby odcinek w Golcach do mostu. Może jeszcze odcinek w Kłębowcu 
w stronę Rudnicy. Należy przyjąć poziom dofinansowania na poziomie 50% więc 
należy pamiętać o wkładzie własnym. 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 
Powiedział, że Kłębowiec by był dobry, ponieważ połączony jest z drogą 
wojewódzką. Reasumując plan na drogi jest poukładany. W kolejnym Biuletynie 
można zrobić mapkę, które drogi są wyremontowane, a które nie.  

Wobec braku dalszych głosów dyskusję zakończono. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Starosta o godz. 8.55  zamknął 
posiedzenie Zarządu Powiatu Nr 94/2021. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała :   
Ewa Korczak-Srebrzyńska  

Zarząd Powiatu: 

/-/ Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

/-/ Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

/-/ Jan Grudziński – Członek Zarządu Powiatu 

* załączniki do wglądu w Wydziale Organizacyjno – Prawnym Starostwa Powiatowego 
w Wałczu 


